
 

 

 

 

Programmabegroting 2014-2017 

 

Algemene beschouwingen VVD Voorschoten  

 

Inleiding 

 

Voorzitter, de tijd van de overheid als vijfsterrenhotel  is voorbij. 

 

Onze uitbundige dienstverlening hebben wij gebouwd op een economie die jaarlijks 

gemiddeld met 3 en soms wel 5 procent groeide.  

Tot 2030 halen wij met een beetje mazzel een jaarlijkse groei van 1 procent. 

En dat met een voorspelde inflatie van gemiddeld 2 procent.  

 

De boodschap is duidelijk: Als wij in 2030 nog steeds een overheid willen hebben die 

voorziet in goede wegen en veiligheid, goede scholen en  goede zorg en een 

vruchtbare voedingsbodem biedt voor ondernemerschap, dan moeten wij doorgaan 

met hervormen. Dan moeten wij snoeien in de collectieve uitgaven én een klimaat 

voor economische groei bieden.  

 

Is dit een doemscenario? Nee. Maar het betekent wel dat wij afscheid moeten nemen 

van de verzorgingsstaat. Het initiatief moet terug naar onszelf. Het begrip 

participatiesamenleving is in 2013 weer helemaal hip. En juist in Voorschoten, met 

onze rijkheid aan verenigingen, vrijwilligers en in ons dorp gewortelde bedrijven 

kunnen wij met succes vorm geven aan die samenleving. Sterker zelfs, wij doen het 

al.  

 

 



 

 

De VVD wil dat Voorschoten nu en in de toekomst een robuuste, groene en 

ondernemende gemeente is. 

 

I ECONOMIE 

Een sterk centrum met een gezonde economie hoort daarbij. Winkelcentra in de 

buurt,  zoals Leidschenhage, bieden veel concurrentie. Een snelle realisatie van het 

Deltaplein is daarom essentieel. Ook de Dobbewijk is een belangrijke peiler onder 

onze werkgelegenheid. Daarom is het mooi dat nu snel de schop in de grond kan. 

II FOCUS OP KERNTAKEN  

De publieke dienstverlening staat onder druk, maar de kerntaken moeten altijd goed 

uitgevoerd worden. Een straat zonder gaten, het afval moet goed en vaak worden 

afgevoerd, paspoorten en bouwvergunningen worden op tijd uitgeleverd, en onze 

ouderen en kinderen moeten veilig over straat kunnen.  

III STERKE GEMEENSCHAP WAARIN WIJ ELKAAR OPVANGEN 

Bij de participatiesamenleving hoort dat wij vaker voor elkaar in de bres springen. En 

de gemeente moet de ruimte krijgen om zorg meer op maat aan te bieden.   

 

I ECONOMIE 

De recessie is hard aangekomen bij onze ondernemers, wat leidt tot minder klanten 

en teruglopende inkomsten. Macro-economie maken wij niet in Voorschoten, maar 

als wij de omstandigheden voor Voorschotense ondernemers kunnen verbeteren, 

laten we die kans ook pakken.   

 

Om te beginnen: het centrum. Het college geeft aan in 2014 samen met 

ondernemers maatregelen te treffen om de leegstand tegen te gaan en het centrum 

Winkelgebied en Noord-Hofland verder te versterken. De VVD juicht dit toe. Kan het 

college hiervan ook concrete voorbeelden geven? 

 

Steeds meer mensen zijn ZZP-er. Bedrijfsverzamelgebouwen, zeker nabij stations en 

winkelcentra, zijn een steeds aantrekkelijker vestigingsplaats voor mensen die een 

kleine en flexibele kantoorruimte zoeken. Het is daarom goed nieuws dat recent 

business center ‘SILVER’ is geopend in het verbouwde pand van Van Hulzen PR. 

College, indien er vraag naar is, zijn er nog andere vestigingsmogelijkheden in 

Voorschoten? Zoals het voormalige Printhouse?  



 

 

 

De gemeente moet een goede adviseur en een aantrekkelijke gesprekspartner voor 

onze ondernemers zijn. Het college heeft eerder dit jaar het verbeterplan gelanceerd 

en de VVD hoort goede berichten van ondernemers. Kan het college aangeven hoe 

het staat met de uitvoering van dit verbeterplan?  

 

II FOCUS OP KERNTAKEN 

 

Openbare ruimte en infrastructuur 

Onze openbare ruimte is onze trots. Terwijl in de omliggende gemeenten C-niveau 

steeds vaker de norm is, houden wij ons onderhoud op een behoorlijk B-niveau. 

Voorschoten ligt er goed bij.  

 

Onze investeringen in de ruimte vormen een aanzienlijke financiële last. 

Duivenvoordecorridor 12 miljoen, Dobbewijk 3,3 miljoen, Deltaplein 4,1 miljoen. Maar 

dan hebben we ook nog Knooppunt Voorschoten voor 5 miljoen en Vlietwijk voor 11 

miljoen. De VVD is van mening dat die laatste twee projecten nog wel kunnen 

worden herzien wat betreft uitgaven. Onze fractie heeft dit meermalen aangegeven 

en wil vandaag ook een motie hierover indienen. Hoe denkt het college hierover?   

 

Als één van de bezuinigingsmaatregelen stelt het college de instelling van een 

investeringsplafond voor. De VVD juicht dit toe. Sterker zelfs, wij pleiten al drie 

begrotingsbehandelingen lang voor een ander investerings- en afschrijvingsbeleid.  

 

Bij het instellen van een investeringsplafond hoort ook het opstellen van een nieuw 

en helder normenkader. De VVD roept op om een werkgroep vanuit de Raad te 

formeren die samen met het college gaat werken aan dat gedragen normenkader. 

De VVD zal hierover een motie indienen. 

 

Met succes heeft dit college ook het particulier initiatief geïntroduceerd, in de vorm 

van adoptie van de rotondes door Voorschotense bedrijven. Zij hebben de 

participatiesamenleving al omarmd. De VVD heeft ook al meerdere malen gevraagd 

om aandacht voor burgerparticipatie bij het onderhoud van de openbare ruimte. 

Samen met je buren af toe de plantsoenen opruimen of met elkaar het zwerfafval 



 

 

aanpakken. Voorbeelden die door meerdere gemeenten al zijn opgepakt. VNG 

Magazine wijdde er een thema-nummer aan, dat ik graag overhandig.  

  

Afval 

De VVD gaat graag de discussie aan over het chippen van de afvalcontainers. 

Kosten: 6 ton. Is dat nodig? Afval ophalen is één van de kerntaken van de gemeente, 

maar moeten wij deze investering, waarvoor een duidelijke noodzaak in onze ogen 

ontbreekt, in deze tijd niet heroverwegen?  

 

Veiligheid 

Voorschoten is een veilige gemeente. De invoering van Burgernet, een ander mooi 

voorbeeld van burgerparticipatie, levert hieraan een belangrijke bijdrage. Toch 

werden wij opgeschrikt door het bericht in het Leidsch Dagblad dat het aantal 

inbraken in Voorschoten fors is gestegen. Tot en met september van dit jaar is er in 

108 Voorschotense woningen ingebroken. Dat is 1 op elke 10 huizen in Voorschoten.  

De VVD wil daarom aandacht vragen voor betere beveiliging van onze huizen en 

goede voorlichting. Het PolitieKeurmerk Veilig Wonen helpt daarbij. College, hoe 

kunnen wij de uitrol van dit keurmerk nog meer aandacht geven? Daarbij wordt in 

steeds meer gemeenten aandacht gegeven aan goede voorlichting. Op de website 

watdoeje.nl staat voorlichting over hoe mensen zelf kunnen handelen in onveilige 

situatie. Daarbij zijn er goede ervaringen met wijkteams. Wij overwegen hierover een 

aardige motie in te dienen. Wij horen graag uw reactie.  (MOTIE) 

 

Onderwijs  

Dit college heeft prachtig werk geleverd voor onze scholen. Deze periode zijn nieuwe 

vestigingen voor De Vink, Het Kompas, de Regenboog en de uitbreiding van de 

Emmaus gerealiseerd. Een puik resultaat! Onze kinderen kunnen hun onderwijs in 

optima forma genieten.  

 

De komende jaren staat ons een ander vestigingsdilemma te wachten. De VVD is 

helder: Wij vinden het cultureel centrum en onze bibliotheek van grote waarde voor 

ons dorp. Maar wij vinden ook dat beide voorzieningen in de huidige vorm te groot 

zijn en niet meer passen bij de publieke dienstverlening van de toekomst.  



 

 

Wij zouden graag beide voorzieningen elders willen onderbrengen, gezamenlijk, op 

een locatie die ook een aantrekkende werking voor de nabije omgeving heeft. Een 

multifunctioneel gebouw in het centrum. Maar wij zijn bezorgd dat de gemeente een 

goede  businesscase op korte termijn niet rond krijgt. Kan het college hierover 

vanavond meer duidelijkheid geven? En is het college ook bereid te kijken naar een 

vorm van particulier initiatief hierbij? 

 

Communicatie en dienstverlening  

Dienstverlening aan de inwoners blijft een aandachtspunt. 95% van de brieven wordt 

volgens de begroting op tijd beantwoord, maar de transitiefase met Wassenaar heeft 

toch gezorgd voor een flinke dip. Gelukkig heeft het college op tijd het verbeterplan 

gelanceerd. Daarbij hebben wij nu eindelijk een ondernemersloket. College, hoe 

staat het met het verbeterplan?  

 

Ook digitale dienstverlening is steeds meer in opmars: veel gemeenten bieden veel 

dienstverlening via de website aan. Een goede ontwikkeling, mits de back office ook 

goed georganiseerd is.   

 

Het budget voor externe communicatie is volgens de VVD-fractie nog altijd aan de 

hoge kant: ruim 1 miljoen euro en dat is geen verschil met 2013. Dit bedrag kan 

omlaag. De VVD overweegt een motie op dit punt. (MOTIE) 

 

III STERKE GEMEENSCHAP WAARIN WIJ ELKAAR OPVANGEN 

 

Sociaal beleid 

Samenwerken om sociaal te kunnen blijven. Dat geldt voor het bestuur en dat geldt 

voor onszelf als burgers.  

 

De VVD hecht aan een sterke band met Wassenaar en Leidschendam-Voorburg: 

Gezamenlijk vormen wij een sterke groene driehoek tussen twee steden met 

ambities. Gezamenlijk kunnen wij steunen op een breder en sterker ambtelijk 

apparaat.  

 

WMO en uitkeringen 



 

 

Dat zal de komende jaren met name op het terrein van de drie decentralisaties alleen 

maar beter van pas komen. Een belangrijk voorwaarde is dat wij helder in beeld 

hebben wat onze taak wordt, wat wij wettelijk verplicht zijn en de vrijheid die wij 

hebben om onze taak en plicht in te vullen. De VVD-fractie roept het college ook hier 

op ook naar andere gemeenten te kijken, zoals Hulst, waar de gemeente 

dienstencheques heeft ingevoerd, zodat mensen zelf meer keuzevrijheid hebben.  

 

Met welke financiële middelen de taken naar de gemeente zullen komen, is nog 

steeds onduidelijk. Wel weten we dat de kosten voor sociale uitkeringen en WMO 

gezamenlijk nu al veruit de grootste kostenpost op de begroting vormen: ruim 6 

miljoen euro. We kunnen op dit gebied maar op een beperkt aantal manieren 

bezuinigen, namelijk scherp aanbesteden en het verhogen van de eigen bijdrage.  

 

Vrijwilligers en verenigingen 

De allerbelangrijkste partners van de gemeente zijn onze vrijwilligers en onze 

verenigingen. De schuldhulpmaatjes, de advocaat die gratis juridisch advies geeft, de 

mensen die warme maaltijden rondbrengen aan ouderen. Onze sportverenigingen en 

scoutingclubs die voor jongeren een vast honk bieden om te sporten, zich te 

vermaken en met leeftijdsgenoten op te trekken. Jeugdzorg heeft het afgelopen jaar 

ook de samenwerking gezocht met de verenigingen, de VVD-fractie hoort graag hoe 

het daarmee staat.  

 

Overigens vinden wij het stiekem wel jammer dat de vrienden van de kinderboerderij 

bij de aanbesteding buiten de boot zijn gevallen. Wij willen daarom het college 

vragen of het toch nog mogelijk is in de toekomst de energie van deze vrijwilligers op 

de een of andere manier te betrekken bij de exploitatie van de kinderboerderij.  

 

De begroting 

Voorzitter, 

 

De meerjarenramingen in deze begroting zijn niet sluitend. Dit komt met name door 

de rijksbezuinigingen op het gemeentefonds. Ontvangen wij in 2014 nog 18,7 miljoen 

euro, in 2017 is dit nog maar 16,6 miljoen euro. De effecten van het Herstakkoord 

zijn hierbij nog niet meegenomen. Daarbij drukken de kapitaallasten van grote 



 

 

investeringen stevig op ons budget. Ook dragen wij financieel risico voor de lange 

termijn. De rekenkamercommissie heeft ons daar op gewezen.  

 

Het College zal de komende periode verder werken aan het invullen van het 

profijtbeginsel. Daarover is al het nodige gezegd bij de Perspectiefnota. Dit brengt mij 

tot de vraag aan het college: Hoe ver bent u met het uitwerken hiervan? 

 

De voorstellen van het College kunnen voor het overgrote deel rekenen op steun van 

de VVD.  

 

Het college stelt echter ook een technische correctie op de OZB voor. De VVD zet 

hier vraagtekens bij. Het college stelt dat sinds 2010 de areaaluitbreiding niet steeds 

integraal verwerkt is in de stijging van de OZB-opbrengsten. Om dit te corrigeren 

acht het college een stijging van 6% noodzakelijk. Hierbij wordt een ingroeimodel 

voorgesteld van 2% in 2014, 4% in 2015 en 6% vanaf 2016. 

 

Wij constateren dat er blijkbaar iemand heeft liggen pitten. En dat wij nu de rekening 

gepresenteerd krijgen. De VVD stelt graag een motie voor om vanaf 2015 de 

verhoging van de OZB af te wenden. Als dekking stellen wij de post ‘materiële lasten’ 

voor. (MOTIE) Wij zien namelijk achter de gevel, oftewel in het gemeentehuis, 

aanvullende bezuinigingsmogelijkheden voor de lange termijn.  

 

Tenslotte eindigen wij in 2015 alsnog met een tekort van 415.000 euro. Wat stelt het 

college voor om dit tekort terug te brengen?  

De VVD herhaalt op dit punt graag onze boodschap die wij ook bij de perspectiefnota 

hebben gehouden, namelijk dat het uitgangspunt is dat wij eerst kijken wat wij achter 

de gevel kunnen bezuinigingen voordat wij voor de gevel meer maatregelen gaan 

nemen.  

 

Zo noemen wij graag de zogenaamde post ‘materiële lasten’, goed voor begroting 

van ruim 8 miljoen en toegelicht als zijnde kosten voor abonnementen tot 

zaagblaadjes. De VVD stelt met een motie een langjarige bezuiniging op deze post 

voor van een bescheiden 5%. Dit moet haalbaar zijn.  

 



 

 

Wij kunnen in dit geval ook de passage ‘bestuurlijke fusie’ niet achterwege laten. Het 

college geeft aan dat bij een bestuurlijke fusie 1 miljoen euro bespaard kan worden, 

onderverdeeld in 4 ton door college, raad en griffie te schrappen en 6 ton in 

ondersteuning en meer werken binnen één regio.  De VVD is er voorstander van om 

dit beter te onderzoeken, immers.. elke euro die wij achter de gevel kunnen 

besparen, kunnen wij voor de gevel nog inzetten. Wel willen wij eerst de resultaten 

van onze ambtelijke fusie afwachten voordat we een volgende stap zetten. Gelukkig 

heeft de rekenkamercommissie een stevig en helder onderzoekskader 

gepresenteerd om de voortgang te meten. De VVD-fractie is benieuwd naar de 

eerste resultaten. Overigens, goed voorbeeld doet goed volgen, want de gemeenten 

Culemborg, Geldermalsen en Tiel hebben inmiddels gekozen voor eenzelfde 

samenwerkingsverband.  

 

Tenslotte 

Het weekblad Elsevier publiceerde voor de zomer weer een ranglijst van beste 

gemeenten om te wonen in Nederland. Voorschoten had van alle gemeenten in Zuid-

Holland de beste score. Laten we dus niet vergeten dat het goed gaat met ons dorp. 

Het is geweldig om hier te wonen en werken. En laten we dat ook zo proberen te 

houden.  


